
Göteborg sneglar på Vancouver som 
förvandlats från gles hamnstad till en tät, 
livfull waterfront-stad. Ann McAfee, tidi-
gare stadsbyggnadsdirektör i Vancouver, 
ger sina bästa råd.

Vancouver rankas som en av världens 
bästa städer att leva i. Vad är fram-

gångsreceptet?
– Förändring tar tid, i Vancouvers fall 30–40 

år. Under så lång tid hinner politiker komma 
och gå. Men även om den politiska färgen varie-
rat har de styrande varit eniga om vissa saker. 
Alla har sagt: Inga motorvägar genom stads-
kärnan. Medborgarna måste involveras. Och 
exploatörerna måste planera för grönområden 
och service innan de sätter spaden i marken.

Staden har utformat tydliga riktlinjer som både 
investerare och arkitekter får rätta sig efter?
– Riktlinjerna handlar om sådant som direkt 

påverkar människors vardagsliv. Vi beskriver 
vad vi vill uppnå – men inte hur. Från stadens 
sida var det viktigt att alla skulle få tillgång till 
vattnet och att det byggdes många olika typer 
av bostäder. Arkitekterna fick vara hur kreativa 
de ville när de skulle förverkliga intentionerna.

Varför är medborgardialogen så viktig?
– Den är en förutsättning för att få stöd för 

förändringar. Men medborgarna måste invol-
veras tidigt i processen. Inte bara genom att titta 
och lyssna – de måste aktivt bidra med idéer och 
lösningar. I Vancouver deltog 100 000 personer 
i olika stadscirklar. 

Göteborg håller på att skapa Älvstaden och 
ska – precis som Vancouver – bygga på cen-
tral mark som varit avsedd för hamn och in-
dustri. Vad krävs för att det ska bli ett inbju-
dande stadsliv?
– Hög densitet med många bostäder. Man 

måste också vara noga med att koppla ihop nya 
områden med resten av staden. Vi försökte göra 
ytorna vid vattnet till en del av staden – det gör 
att människor känner sig välkomna. 

Elisabeth Klingberg
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” Involvera  
medborgarna  
i processen 
tidigt”


